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Vážené kolegyně a kolegové,  

 

 

Dovolte mi napsat Vám několik slov jako ohlédnutí za minulým volebním 

obdobím. 

Jak všichni víme, nebylo to zrovna  jednoduché období. Několikrát jsem to již 

řekla, že jsem opravdu hrdá na Vás všechny, kteří jste ukázaly, že v krizových 

situacích se dokážeme jako obor nejen zastat našich seniorů, ale především 

kvalitně se o ně postarat. Je mi opravdu ctí, že jsem součástí současného výboru, 

protože mohu dnes již bez jakýchkoliv pochybností říci, že jsme nastoupili novou 

etapu nejen rozvoje oboru, ale máme myslím dobře nakročeno k získání větší 

prestiže. 

Jenom ve stručnosti se pokusím načrtnout hlavní projekty, které jsou dobře 

rozpracovány a budou chtít i kvalitně od členů nového výboru dokončit. Mnozí 

z vás se účastní Projektu na podporu ambulancí pod záštitou Nadačního 

fondu Alzheimer, jehož partnerem je nadační fond Abakus. V rámci toho se nám 

podařilo prosadit bodové ohodnocení zatím ve dvou oblastech - hodnocení 

syndromu geriatrické křehkosti a case management. V rámci toho 

byly vypracovány i doporučené postupy. 

Nyní nás čeká ještě vypracování podkladů  pro bodové ohodnocení  nutričního 

stavu a sarkopenie geriatrického pacienta a revize medikace geriatrem u pacienta 

s polymorbiditou a polyfarmakoterapií. 

Bodové ohodnocení je  významným aspektem pro existenci a rozvoj geriatrických 

ambulancí, které by měly být oporou praktickým lékařům a ostatním 

specialistům v péči o geriatrického pacienta. 

Nadále  pokračujeme v usilovné práci  v  Národním akčním plánu pro 

diagnostiku a léčbu Alzheimerovy nemoci a jiných kognitivních 

poruch (kolegyně Vaňková, Matějková, Šnajdrová), kde se kolegyně 

snaží obhájit významné postavení geriatra v péči o tyto nemocné. 

Co je ale významné, že v současnosti od jara 2023 pracuje celý výbor 

a především užší skupina kolegyň (Vaňková, Šnajdrová, Boháčová, 

Topinková, Jurašková) na Národním akčním plánu rozvoje geriatrie, 

který má velkou podporu MZČR. Doufám, že hlavní osu celého plánu 

se nám podaří vytvořit do konce tohoto volebního období, aby bylo na 

co navázat v období následujícím. 

Dále se podařilo udržet finančně i odborně náš časopis Geriatrie a 

gerontologie a připravit řadu pracovních a odborných setkání.  

Geriatrie má ale co říci i ostatním specializacím, což se ukázalo při 

projektech Partnerství s Českou kardiologickou společností ČLS JEP 
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nebo v projektu  Vzdělávání v základních specifikách racionální 

geriatrické farmakoterapie ve spolupráci s Univerzitním centrem klinické 

farmacie Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové. Z hlediska 

účasti na odborných akcích jiných specializací byla rovněž z naší strany bohatá 

účast - Byl to Internistický kongres, Kardiologický kongres, Kongres ambulantních 

kardiologů, kongres a semináře praktických lékařů, Osteologický kongres a 

Mezinárodní kongres Klinické farmacie.  

Všichni členové výboru pracovali na těchto úkolech s maximálním nasazením, na 

úkor svého osobního volna a rodinného komfortu. 

To by ale nemělo ovlivnit řadu z vás, kteří by se chtěli dále podílet na této práci, 

aby na konci dalšího volebního období bylo možno říci, že se podařilo uhájit obor 

jako silný  a po všech stránkách perspektivní. 

 

Přejme si hodně sil a samozřejmě podpory ze strany politiků a institucí k tomu 

potřebných. 

 

S pozdravem za výbor ČGGS Božena Jurašková 

 


